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P R O T O K Ó Ł  Nr XXVIII/2017 

z XXVIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 24 marca 2017 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI i XXVII sesji Rady Gminy. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej                 

w Kraszewicach za 2016 rok. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

7. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2017 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021, 

3) wyrażenia/niewyrażenia* zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 

2018 środków na fundusz sołecki, 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży 

Pożarnej za udział w działaniu lub szkoleniu, 

5) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz  

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2017 

roku, 

6) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo Oświatowe, 

7) określenia kryteriów naboru na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów do 

publicznego przedszkola i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych oraz do klasy pierwszej publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Kraszewice, 

8) przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Kraszewice na lata 2017-2023, 

9) odwołania Skarbnika Gminy Kraszewice, 

10) powołania Skarbnika Gminy Kraszewice. 

9. Wnioski i zapytania radnych. 
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10.  Odpowiedzi na wnioski. 

11. Zakończenie obrad sesji.    

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag ani zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał podziękowania dla 

obecnego na sesji Sekretarza Gminy p. Stanisława Plewińskiego za 

współpracę z Radą Gminy oraz wieloletnią pracę w samorządzie gminy                   

w związku z przejściem na emeryturę. Ponadto wręczono kwiaty oraz 

upominek.  

Pan Sekretarz w kilku słowach przedstawił przebieg swojej pracy 

zawodowej oraz przekazał podziękowania za współpracę. 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXVIII Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Marcin Cichosz.   

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI i XXVII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXVI sesji Radny Józef Wojtaszek oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXVI sesji Rady Gminy w dniu 3 marca 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Sekretarz Obrad XXVII sesji Radna Małgorzata Broniecka oznajmiła, 

że protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXVII sesji Rady Gminy w dniu 10 marca 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kraszewicach za 2016 rok. 

Sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej                      

w Kraszewicach, p. Bożena Lipka.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Mam pytanie nie dotyczące sprawozdania: czy pani prowadzi także zajęcia 

dydaktyczne w szkole.” 

Dyrektor Biblioteki odp., że nie prowadzi zajęć z dziećmi w szkole, tylko                

w bibliotece. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym             

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 3 marca 2017 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Czy remont drogi do Stróżyka został zakończony, czy jest w trakcie.” 

Wójt Gminy odp., że remont drogi został zakończony. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Mam uwagi do tego remontu, sprawa zaczęła się już przy budowie tej drogi. 

Pomimo, że projekt był zrobiony na ponad 120 tys. zł, droga została 

wykonana za 76 tys. zł. Pomimo mojej interwencji drogę zrobiono źle, nie 

przeprowadzono także naprawy gwarancyjnej, pomimo, że zwracałem się                    

z prośbą o interwencję w trakcie naprawy do Urzędu Gminy, telefon odebrał 

pan Sekretarz. Nikogo nie było w trakcie naprawy gwarancyjnej. Zrobiłem 

dokumentację fotograficzną, którą mam w posiadaniu i mogę udostępnić. Ta 

droga wymagała wzruszenia starego kamienia i nawiezienia nowego kamienia 

oraz uzupełnienia dziur, jak to zrobiono co najmniej na drodze w Jaźwinach. 

Uważam, że ta droga nie jest naprawiona. Zapraszam radnych do obejrzenia 

drogi.” 

Wójt Gminy odp., że naprawę drogi przeprowadzano tą samą metodą, która 

była stosowana w Jaźwinach, o czym radny ze względu na swoją nieobecność 

może nie wiedzieć. Radni powinni obejrzeć drogę oraz udać się do właścicieli 

gruntów przylegających do drogi, którzy w następstwie niewłaściwego 

użytkowania doprowadzili do zniszczenia nawierzchni. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Panie Wójcie, była wykonywana droga w kierunku Mącznik, tu jest sprawa 

identyczna, użyto złego materiału. Nie interweniowałem w tej sprawie, ale 

miałem cichą nadzieje, że te oszczędności, które zostały wypracowane na tej 

drodze zostaną przekazane na naprawę drogi do Stróżyka. Stało się jak się 

stało, naprawdę droga nie jest naprawiona.” 

Radny Jan Kędzia poruszył następujące sprawy: 
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- zwrócił uwagę, że przy odbiorze końcowym budowy drogi przy ul. Zielonej 

nie był obecny sołtys ani radny, 

- kosztorys na wykonanie drogi stanowił kwotę 155 tys. zł, zadanie zostało 

zrealizowane za kwotę 123 tys. zł, przy udziale dotacji w wysokości 99.800 

zł, zachodzi pytanie, czy gmina będzie zwracać środki do Urzędu 

Marszałkowskiego.  

Wójt Gminy odp., że dotacja jest zawsze przyznawana do wartości po 

przetargowej zadania, o czym wielokrotnie informowano. Na chwilę obecną 

nie otrzymaliśmy dotacji, która będzie przekazana po przedstawieniu 

rozliczenia zadania. Jeżeli chodzi o pierwsze pytane, to na etapie realizacji 

inwestycji nie było zainteresowania sołtysa ani radnego. Natomiast, odbiór 

zadania przeprowadzają wyznaczone osoby, tj. inspektor ds. inwestycji                

z Urzędu Gminy, inspektor nadzoru oraz wykonawca przy obecności Wójta 

Gminy. 

Radna Adela Puchała zapytała, czy badanie wad postawy zostało 

przeprowadzone dla dzieci z klas z rocznika I – III z terenu gminy. 

Wójt Gminy odp., że badaniami były objęte ww. roczniki dzieci, których 

rodzice wyrazili zgodę na udział w badaniu. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

          W okresie międzysesyjnym odbyło się wspólne posiedzenie komisji              

w dniu 17.03. br., Na spotkaniu była obecna przedstawicielka Kuratorium 

Oświaty, p. Małgorzata Wanzek, która odpowiadała na pytania radnych, 

dotyczące reformy oświaty. Ponadto omówiono i zaopiniowano materiały na 

dzisiejszą sesję.  

         W dniu 22.03. br. Przewodniczący Rady Gminy wraz z Wójtem, 

Skarbnikiem oraz Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej brali udział                          

w odczytaniu sprawozdania pokontrolnego Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 

Ponadto odbyły się nw. spotkania z udziałem radnych oraz Przewodniczącego 

Rady Gminy: 

12.03 – Gminny Dzień Kobiet z udziałem radnych, sołtysów, pracowników 

Urzędu Gminy; podziękowania dla panów za pomoc przy organizacji 

uroczystości, a paniom za obecność. 

 

W sprawie informacji zgłoszono następujące uwagi zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Czy nie należało by przekazać sprawozdania końcowego RIO dla radnych.” 

Przewodniczący Rady Gminy odp., że w chwili obecnej odbyło się 

odczytanie i podpisanie protokołu przez pana Wójta i Skarbnika. 
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Sprawozdanie zostanie przekazane oficjalnie na piśmie w ciągu 60 dni                      

i wtedy będzie możliwość udostępnienia jego treści. 

Radny Jan Wojtaszek zwrócił się z prośbą o przekazanie sprawozdania 

radnym w wersji papierowej lub elektronicznej.  

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2017 rok, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Pytanie odnośnie termoizolacji w Kuźnicy Grabowskiej, jaka kwota 

kwalifikowana jest do zwrotu w ramach projektu.” 

Wójt Gminy odp., że zgodnie z wartością kosztorysową zadanie wyceniono 

na kwotę ok. 1.350.000 zł. Dotacja w ramach WRPO wynosi 85% od ceny  

zadania po przetargu, a nie od wartości kosztorysu.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/157/2017                       

w sprawie zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok, 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia poruszył następujące sprawy: 

-  na zadanie termomodernizacji budynku szkoły w Kuźnicy Grabowskiej 

zgodnie z uchwałą w sprawie zmian w budżecie zapewniono środki w kwocie 

1.605.000 zł, natomiast w uchwale w sprawie zmiany WPF na rok 2017 

znajduje się kwota 1.310.000 zł na ten cel; zachodzi więc pytanie, dlaczego są 

to dwie różne kwoty na to samo zadanie; zdaniem radnego obie kwoty 

powinny być równoznaczne, zarówno w zmianach w budżecie, jak i w WPF; 

- zgodnie z zapisami w WPF, budowa przedszkola publicznego                            

w Kraszewicach została zaplanowana na okres realizacji do roku 2020, a limit 

do roku 2018 wynosi 5.538.000 zł; zachodzi pytanie, czy okres realizacji nie 

powinien być ustalony do roku 2018 oraz, czy zwrot środków finansowych            
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z ww. kwoty został ustalony na poziomie 85% w stosunku do całości, czy do 

kwoty 1 mln zł.  

Wójt Gminy odp., że maksymalny zwrot można uzyskać do kwoty 1 mln zł          

w ramach WRPO, nie jest możliwe pozyskanie dotacji w wysokości 85% od 

całości zadania. W chwili obecnej jest to jedyna szansa na pozyskanie 

dodatkowych środków na budowę przedszkola. Korzystamy z pomocy firmy 

z Ostrowa Wlkp., która realizuje podobne przedsięwzięcia w skali kraju. Być 

może uda się pozyskać dodatkowe środki na oddziały żłobkowe, które 

zostaną włączone w strukturę organizacyjną przedszkola. Działania idą                   

w kierunku maksymalnego obniżenia wysokości środków własnych 

przeznaczonych na zadanie przy pomocy różnych dotacji zewnętrznych. 

Planuje się złożenie wniosku o dofinansowanie oddziałów żłobkowych                    

w ramach programu „Maluch”. Ponadto są plany uruchomienia programu 

„Lemur”, który dotyczy budynków użyteczności publicznej i przewiduje 

dofinansowanie dla samorządów wiejskich na infrastrukturę szkolno – 

przedszkolną z naciskiem na przedszkola. Natomiast, zapisy w WPF muszą 

być zgodne z programem WRPO, który przewiduje realizację zadania w ciągu 

jednego roku. W chwili obecnej czynione są starania w kierunku uzyskania 

innych źródeł finansowania zadania, nie tylko w ramach WRPO. 

Skarbnik Gminy dodał, że rok 2020 jako czas realizacji zadania budowy 

przedszkola zapisano ze względów technicznych. Nie będziemy się 

ograniczać tylko do roku 2018, część zadań może zostać przeniesiona na rok 

2019. Zgodnie z prognozą finansową planuje się zamknięcie zadania budowy 

przedszkola w roku 2020. Natomiast, jeżeli chodzi o zapis kwoty, to wartość 

1.605.000 zł wymieniona w uchwale w sprawie zmian w budżecie jest 

prawidłowa i zostanie również wprowadzona do WPF. Błąd wynika                        

z pomyłki pisarskiej. 

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę na zapis kwoty w ramach przychodów                   

i rozchodów w zmianach w budżecie. W projekcie uchwały otrzymanej na 

wspólne posiedzenie komisji kwota przychodów wynosiła 3.880.000 zł, która 

została zwiększona o 200.022,00 zł. Zachodzi zatem pytanie, czy obie kwoty 

nie powinny być dodane. Zdaniem radnego w tym przypadku zastosowano 

tzw. „wrzutkę.”  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że w § 1 ust. 1. zapisano dochody w kwocie 

200.022,00 zł, które po zmianie wynoszą łącznie 16.505.010,00 zł. Natomiast, 

przychody są inną sprawą niż dochody budżetowe. Dochody 

wyszczególniono w załączniku nr 1, natomiast przychody i rozchody ujęto              

w załączniku nr 5 do uchwały w sprawie zmian w budżecie. 

Wójt Gminy przypomniał, że radni wyrazili zgodę na otrzymanie 

poprawionej wersji uchwały w sprawie zmian w budżecie drogą 

elektroniczną, a w dniu dzisiejszym jest gotowa wersja papierowa 

dokumentu. W tym przypadku nie może być więc mowy o „wrzutce”. 

Radny Jan Kędzia zawnioskował o wprowadzenie do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zapisu inwestycji modernizacji linii wodociągowej Kraszewice – 

Kuźnica Grabowska. Wniosek na realizację zadania został złożony                           
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w Urzędzie Marszałkowskim celem rozpatrzenia, więc nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby ująć zadanie w uchwale.  

Skarbnik Gminy odp., że w chwili obecnej oczekujemy na rozstrzygnięcie 

wniosku o dofinansowanie zadania. Projekt gminy znajduje się na liście 

rezerwowej. Na poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę o wyjściu                     

z aglomeracji. Po uzyskaniu pozytywnej informacji o dofinansowaniu 

inwestycji i podpisaniu umowy można wpisać zadanie do WPF.                             

Zgodnie z wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej mogą być umieszczane tylko zadania, na które została 

podpisana umowa. 

Wójt Gminy dodał, że RIO zarzuca umieszczanie w uchwale zadań, na które 

nie mamy podpisanej umowy. Przy składaniu wniosku do PROW zapis 

inwestycji modernizacji linii wodociągowej Kraszewice-Kuźnica Grabowska 

zostanie przywrócony. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że jeżeli wystąpi awaria studni w Kuźnicy 

Grabowskiej nie będzie możliwości przesyłu wody do innych miejscowości. 

Stąd zadanie modernizacji linii wodociągowej jest pilne do realizacji. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Pytanie odnośnie rewitalizacji, rozumiem, że gmina podpisała umowę                    

z Urzędem Marszałkowskim odnośnie rewitalizacji. Projekt przewiduje 

realizację zadania do listopada 2018. Mam pytanie, zabezpieczona kwota na 

całość 36 tys. zł, limit w 2017 roku 24 tys. zł. W tamtym roku wydaliśmy 

ponad 12 tys. zł na ten program. Nie widzę po prostu w budżecie gminy 

zabezpieczenia tych środków. Czy nie należało by zabezpieczyć środki na ten 

program. Na jakiej podstawie zostały wydane środki w poprzednim roku, 

skoro będziemy podejmować dzisiaj uchwałę odnośnie rewitalizacji.” 

Wójt Gminy odp., że uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania 

Lokalnego Programu Rewitalizacji ma charakter intencyjny. Pozyskaliśmy 

dofinansowanie na opracowanie planu i uchwała jest potrzebna przy 

składaniu wniosku w ramach programu rewitalizacji. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Wymagane jest zabezpieczenie wkładu własnego, ja nie widzę w budżecie 

zabezpieczenia, czy po prostu nie dojdzie do takiej sytuacji, że nam to 

zakwestionuje Urząd Marszałkowski.” 

Skarbnik Gminy odp., że kwota 24.920 zł jest wydatkiem bieżącym, 

zabezpieczonym w budżecie gminy na wykonanie dokumentacji Gminnego 

Programu Rewitalizacji. Ww. kwota nie została pokazana w załączniku, 

ponieważ nie jest to wydatek inwestycyjny (majątkowy), tylko zwykły 

wydatek bieżący. Kolejnym etapem będzie możliwość ubiegania się o środki 

związane z rewitalizacją obszarów na terenie gminy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/158/2017                       

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice 

na lata 2017-2021, 
która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

3) wyrażenia/niewyrażenia* zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 

2018 środków na fundusz sołecki, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy i zaproponował nie 

wyrażanie zgody na utworzenie funduszu sołeckiego. W każdym sołectwie 

zaplanowano zadania do realizacji, środki budżetowe są dzielone w miarę 

możliwości sprawiedliwie. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady 

Sołtysów w sprawie petycji z roku 2012, podpisanej przez wszystkich 

sołtysów o utworzenie funduszu sołeckiego. W poprzedniej kadencji fundusz 

sołecki nie był przyjęty. W uzasadnieniu napisano, że fundusz sołecki 

uaktywnia społeczność lokalną, mieszkańcy decydują o przeznaczeniu 

środków na określone zadania. Radny zadał pytanie, czy sołtysi są za 

utworzeniem funduszu sołeckiego.  

Sołtys Marian Krajewski odp., że na spotkaniu sołtysów podjęto decyzję o nie 

wyodrębnianiu środków na fundusz sołecki. 

Wójt Gminy dodał, że w styczniu odbyło się spotkanie sołtysów w sprawie 

funduszu sołeckiego i na tym spotkaniu radnego Jana Kędzi nie było, dlatego 

nie jest w tej sprawie zorientowany. Zgodnie ze stanowiskiem większości 

sołtysów w roku 2018 nie planuje się wyodrębniania funduszu sołeckiego. 

  

 Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/159/2017                        

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 

2018 środków na fundusz sołecki, 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży 

Pożarnej za udział w działaniu lub szkoleniu, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. Proponuje się wprowadzenie 

stawki 15,00 zł za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym oraz  

10,00 zł za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym. 
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/160/2017                        

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej 

Straży Pożarnej za udział w działaniu lub szkoleniu, 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

5) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2017 

roku, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy.  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/161/2017                        

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  

oraz  zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice 

w 2017 roku, 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

6) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo Oświatowe, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał, czy treść uchwały jest identyczna w odniesieniu 

do projektu uchwały w sprawie sieci szkół. 

Wójt Gminy odp., że treść uchwały jest taka sama, dodano jedynie zapis                    

w sprawie opublikowania uchwały po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/162/2017                        

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo Oświatowe, 

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny podczas głosowania radny Jan Wojtaszek.  
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7) określenia kryteriów naboru na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów do 

publicznego przedszkola i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych oraz do klasy pierwszej publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Kraszewice, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy.  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/163/2017                        

w sprawie określenia kryteriów naboru na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów do publicznego przedszkola i oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych oraz do klasy pierwszej publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu uczestniczył nieobecny poprzednio radny Jan Wojtaszek. 

 

8) przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Kraszewice na lata 2017-2023, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek: 

„W uchwale powołujemy się na ustawę z dnia 9 października 2015 roku                   

o rewitalizacji. To było dużo wcześniej, można to było zrobić według zasad 

obowiązujących wcześniej. Mówiłem już wcześniej i uważam nadal, że 

program rewitalizacji powinien być opracowany przez pracowników gminy              

i ta kwota 32 tys. zł powinna zostać u nas w gminie. Tym bardziej, że 

zatrudniliśmy pracownika, który miał się zajmować tymi sprawami” 

Wójt Gminy odp., że całość zadania stanowi kwotę 36 tys. zł, a wkład własny 

gminy stanowi 4 tys. zł. Zatem otrzymamy dofinansowanie w kwocie 32 tys. 

zł na ten cel. Radny powinien się zainteresować na czym polega praca 

podinspektor ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych oraz ile czasu ta osoba 

poświęciła na opracowywanie projektu Pięknieje Wielkopolska Wieś                       

w ramach Odnowy Wsi, który był realizowany w sołectwie Racławice. 

Kwestia opracowania programu, koordynowania oraz rozliczenia projektu. 

Tego typu programów opracowuje się bardzo wiele. Obecna na sesji pani 

dyrektor przedszkola może potwierdzić, ile czasu pani Beata poświęciła na 

opracowanie dokumentacji nie tylko w godzinach pracy. Czasem trzeba było 

wspólnie pracować nad wnioskiem nawet do wieczora. Obecnie 

opracowujemy kilka projektów, co wymaga poświęcenia wielu dodatkowych 

godzin i nakładu pracy. Radny może zadeklarować wolę współpracy                                

i udzielać pomocy przy pisaniu wniosków. Przy obecnym obciążeniu 



 11 

pracownicy urzędu nie są w stanie przyjmować dodatkowych zadań poza 

obowiązkami wynikającymi z zakresu czynności. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Przy realizacji takiego programu były organizowane szkolenia w Urzędzie 

Marszałkowskim bezpłatne i nasi młodzi pracownicy przyjęci nie dość że 

dostali by pieniążki, to jeszcze uczyliby się na przyszłość. Te szkolenia, o ile  

pamiętam były bezpłatne. Bardzo mnie to ciekawi czy ktoś z urzędników był 

na takich szkoleniach. Chodzi o to, że nie dość, że pracownicy nabrali by 

doświadczenia to te środki finansowe można by było zostawić do dyspozycji 

komitetu. Należało powołać komitet ds. rewitalizacji, nie tylko jedna osoba,       

a nie jakaś firma zewnętrzna, która nie zna naszych problemów.” 

Wójt Gminy zwrócił się do radnego z zapytaniem, czy wie, na czym polega 

procedura opracowywania programu rewitalizacji oraz czy radny brał udział  

w opracowywaniu Strategii Rozwoju Gminy Kraszewice, który stanowi 

podstawowy dokument przy opracowywaniu rewitalizacji. Radny nie 

zaangażował się w te działania, pomimo prośby wójta. Strategia Rozwoju 

Gminy Kraszewice stanowi podstawowy dokument, na którym się opieramy 

przy opracowywaniu programu rewitalizacji. W styczniu odbyło się szkolenie 

dla pracowników Urzędu Gminy. Firma przygotuje program rewitalizacji                 

w oparciu o dane gminy. Dotacja w kwocie 32 tys. zł zostanie w naszej 

gminie, a wkład własny stanowi jedynie 4 tys. zł. Pracownicy wykonują 

powierzone zadania, jednak pracy jest coraz więcej i należało by zatrudnić 

dodatkowe osoby, jednak w chwili obecnej nie ma takiej możliwości. 

Radny Jan Wojtaszek: 

Stwierdził że jest regulamin i czyta ustawę ze zrozumieniem „Chodzi o to, że 

ten program jednak powinien być opracowany przez pracowników Urzędu. W 

ustawie jest wyraźnie zapisane to jest art. 17: „Rada gminy, z własnej 

inicjatywy albo na wniosek wójta, burmistrza albo prezydenta miasta, 

podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia gminnego programu 

rewitalizacji. Wójt, burmistrz albo prezydent miasta, po podjęciu przez radę 

gminy uchwały o przystąpieniu do sporządzenia gminnego programu 

rewitalizacji, kolejno: 

1) ogłasza informację o podjęciu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 

gminnego programu rewitalizacji na stronie podmiotowej gminy w Biuletynie 

Informacji Publicznej, w sposób zwyczajowo przyjęty w danej miejscowości, 

w prasie lokalnej oraz przez obwieszczenie; 

2) sporządza projekt  programu rewitalizacji.”  

Chodzi o to, że to było w naszych kompetencjach, co najmniej powinniśmy 

dyskutować, jaką formę obrać. A tu już zostaliśmy przedstawieni po fakcie 

dokonania. Pan wybrał, a my teraz głosujemy.” 

Wójt Gminy odp., że radny ma prawo głosować przeciw. Błąd polegał na 

przeoczeniu i nie podjęciu uchwały w terminie. Radny nie potrafi jednak 

przyznać się do błędu, tj. niezaangażowania się do pracy przy pisaniu 

programu. 

3) przeprowadza konsultacje. 
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Radny Jan Wojtaszek: 

„Nie mówimy o tamtym projekcie, niech pan nie wyciąga takich pierdół nie 

wiadomo skąd. Mówimy teraz o przyjęciu uchwały. Podjął pan decyzję sam                

i to jest finał naszej rozmowy.” 

Radny Jan Kędzia zwrócił się do Przewodniczącego Rady Gminy                             

o wyciszenie dyskusji. 

Radna Małgorzata Broniecka dodała, że na sesji podjęto ważne uchwały,                 

a teraz dyskusja dotyczy mało istotnych spraw. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wcześniej prowadzono rozmowy 

w sprawie programu rewitalizacji, temat nie jest nowy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/164/2017                        

w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Kraszewice na lata 2017-2023, 

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

9) odwołania Skarbnika Gminy Kraszewice, 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Wójta Gminy z dnia 

22.03.2017 r. w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 

Wniosek stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Skarbnik Gminy przekazał podziękowania za współpracę Radzie Gminy, 

sołtysom, dyrektorom szkół oraz Wójtowi Gminy za zaufanie i powierzenie 

funkcji Sekretarza Gminy. W chwili obecnej konieczne jest podjęcie uchwały 

w sprawie odwołania Skarbnika, aby powołać na to stanowisko inną osobę. 

Skarbnik Gminy zwrócił się z prośbą o przyjęcie rezygnacji i podjęcie 

stosownej uchwały. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/165/2017                        

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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10) powołania Skarbnika Gminy Kraszewice 

Wójt Gminy na stanowisko Skarbnika zaproponował Panią Magdalenę Baś, 

mieszkankę Kraszewic, co jest bardzo ważne dla rozwoju gminy. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radna Małgorzata Broniecka wyraziła nadzieję, że pani Skarbnik dołoży 

wszelkich starań aby dobrze wykonywać powierzone zadania oraz, że 

współpraca będzie zmierzać w kierunku rozwoju gminy Kraszewice. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał: 

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXVIII/166/2017                      

w sprawie powołania Skarbnika Gminy Kraszewice, 
która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Pani Skarbnik Magdalena Baś stwierdziła, że postara się sumiennie wypełniać 

obowiązki oraz oczekuje dobrej współpracy z Radą Gminy. 

  

Punkt 9. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radny Jan Kędzia w imieniu mieszkańców ul. Zielonej przekazał 

podziękowania za zrealizowanie inwestycji drogowej. Przeprowadzono 

oficjalny odbiór zadania, a nie było części nieoficjalnej, tj. spotkania                        

z mieszkańcami.  

Wójt Gminy stwierdził, że to są również podziękowania dla Rady Gminy. 

Natomiast, co do części nieoficjalnej, to wójt nie zakazuje organizowania 

takich spotkań, jednak ich nie inicjuje. Jest to wewnętrzna sprawa sołectwa. 

2) Radna Małgorzata Broniecka przekazała podziękowania za bieżącą 

naprawę drogi gminnej w Jaźwinach.  

3) Sołtys Anna Skraburska poruszyła następujące sprawy: 

- zwróciła się z zapytaniem, czy planuje się wykup gruntów pod budowę 

drogi łączącej ul. Kaliską z ul. Polną; 

- przypomniała o konieczności naprawy zniszczonego chodnika przy drodze 

powiatowej na ul. Kaliskiej. 

Przewodniczący Rady Gminy odp., że właściciel wycenił grunty na kwotę 10 

tys. zł za 0,4 ha. Jeżeli Rada Gminy podejmie decyzję o przeznaczeniu 

środków na ten cel, to należy zaproponować przesunięcia w budżecie. 

4) Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o niezwoływanie w miesiącu kwietniu 

posiedzeń komisji ani sesji ze względu na reorganizację Urzędu, związaną ze 

zmianami kadrowymi. W maju odbędzie się komisja wyjazdowa w celu 

dokonania oceny stanu dróg gminnych oraz podjęcia działań zmierzających 
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do przejęcia gruntów rolnych na własność gminy. Natomiast, co do chodnika 

przy ul. Kaliskiej, to jego naprawa leży w gestii powiatu. Gmina 

dofinansowała zadania m. in. przy chodnikach w Mącznikach oraz Głuszynie. 

Postaramy się dokonać drobnych napraw chodnika przy ul. Kaliskiej, jednak 

gruntowny remont powinien być zrealizowany przez powiat.  

Radna Powiatu Marianna Powązka zaproponowała skierowanie pisma                     

w sprawie remontu chodnika do Powiatowego Zarządu Dróg oraz 

zaoferowała pomoc przy realizacji zadania.  

Radny Jan Kędzia przekazał podziękowania na ręce radnej powiatu za 

przeprowadzenie remontu nawierzchni drogi powiatowej przy                              

ul. Wieluńskiej.  

5) Radny Jan Wojtaszek zapytał, jak wygląda sprawa wykupu budynku 

szkoły w Jaźwinach. 

Wójt Gminy odp., że lokatorzy budynku złożyli wiosek o wykup 

nieruchomości przy skorzystaniu z prawa pierwokupu za kwotę z wyceny, tj. 

123 tys. zł bez udzielenia bonifikaty. 

Radna Małgorzata Broniecka dodała, że wykup będzie dokonany 

najwcześniej w miesiącu maju ze względu na nieobecność pana 

Krajewskiego. 

6) Radny Jan Wojtaszek: 

„Sprawa uzyskania środków za użytkowanie ziemi w Kuźnicy Grabowskiej, 

czy użytkownik płaci na rzecz gminy, jak ta sprawa wygląda.” 

„Odnośnie wynajmu mieszkania po GOPS.” 

Wójt Gminy odp., że obecnie trwa przygotowanie dokumentacji                             

w porozumieniu z kancelarią prawną. Natomiast, mieszkanie po GOPS 

zostanie wynajęte od dnia 1.04, zgodnie kryteriami zawartymi w regulaminie 

wynajmu mieszkań gminnych.  

 

Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 12
11 

XXVIII sesję 

Rady Gminy Kraszewice.  

 

 
   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXVIII sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Paulina Gajdka             /-/ Marcin Cichosz 


